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Zápis  
z veřejného shromáždění akademické obce UHK organizované Akademickým 

senátem UHK dne 10. prosince 2014 
_____________________________________________________________ 

 
Přítomni: doc. Hana Tomášková, dr. Miroslav Joukl, dr. Václav Bělík, dr. Daniel Jezbera, doc. 
Kamil Musílek, dr. Miroslav Kappl, doc. Štěpán Hubálovský, doc. Martin Šandera, dr. Ivan Soukal, 
doc. Jaroslava Severová, dr. Daniela Květenská, Mgr. Magda Munzarová, dr. Karel Myška, Bc. Jana 
Kudrnová, Lenka Matějková, Zuzana Zapletalová, Kateřina Burešová, Tomáš Bartůněk, Jakub 
Novák, Bc. Lucie Špráchalová, Vít Bednář, Michal Kozák, Bc. Barbora Celá. 
 
Omluveni: doc. Ondřej Krejcar, Mgr. Jan Prouza, Bc. Martin Petrus, Zuzana Sekaninová, Bc. 
Ivana Velčovská, Ing. Lukáš Válek. 

Hosté: prof. Josef Hynek, rektor, prof. Antonín Slabý, prorektor, dr. Monika Žumárová, 
prorektorka, dr. Petr Grulich, prorektor, dr. Stanislav Klik, kvestor, doc. Pavel Vacek, děkan PdF, 
doc. Václav Janeček, děkan FIM, doc. Pavel Trojovský, děkan PřF, dr. Zuzana Truhlářová, 
pověřená ředitelka ÚSP, dr. Pavla Dočekalová, proděkanka FF, dr. Václav Víška, proděkan PdF, 
doc. František Vaníček, předseda AS PdF, Ing. Kamil Matula, vedoucí investičního oddělení 
a zástupci akademické obce UHK. 

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Zasedání zahájila a řídila doc. Hana Tomášková. Seznámila přítomné s programem shromáždění: 

 
1) Zpráva o činnosti AS UHK (doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK). 
2) Zpráva o činnosti UHK (prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK). 
3) Diskuse k předneseným zprávám. 
4) Různé. 

 
 
Bod 1. Zpráva o činnosti AS UHK (doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D., předsedkyně AS UHK) 
 
Doc. Tomášková, předsedkyně AS UHK, zahájila zasedání akademické obce. Představila členy 
akademického senátu a legislativní a ekonomické komise AS UHK a přednesla činnost 
akademického senátu za uplynulé funkční období od 2. 12. 2013. 
 
Bod 2. Zpráva o činnosti UHK (prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., rektor UHK) 
 
Prof. Hynek, rektor UHK, začátkem svého proslovu poděkoval akademickému senátu za svolání 
shromáždění akademické obce. Uvedl, že prezentací, kterou si pro tuto příležitost připravil, 
zhodnotí činnost univerzity za uplynulé období dle svého volebního programu a upozorní na 
problémy, které UHK čekají v budoucnosti. 
Prof. Hynek popsal finanční situaci univerzity z pohledu přepočtu peněz za studenta, zmínil 
strukturu studentů na UHK a upozornil na demografický vývoj a s ním spojený stále klesající 
počet studentů a v budoucnosti i absolventů. Rektor provedl srovnání univerzit s podobným 
zaměřením a vysvětlil současný systém hodnocení univerzit a přidělování peněz na jejich základě. 
Nabádal k vyšší vědecké činnosti (získávání bodů v RIV a RUV), která je nezbytným kritériem pro 
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konkurenceschopnost UHK. Univerzita získává dotace z několika zdrojů – dle různých ukazatelů, 
z grantových soutěží, projektů GA ČR, ESF, ale tyto peníze musí být použity cíleně. Rektor shrnul 
výdaje na rekonstrukce budov a VŠ kolejí a seznámil akademickou obec s postupem výstavby nové 
budovy Přírodovědecké fakulty.  
Prof. Hynek zdůraznil, čeho univerzita dosáhla a v čem by se měla zlepšit. Přestože celkový výkon 
UHK výrazně vzrostl, problém vidí v přílišném počtu studentů. Patříme mezi univerzity 
s největším počtem neprofinancovaných studentů, které nám MŠMT neproplatí. Upozornil, že 
zmíněnému demografickému vývoji se nevyhneme a přestože se po letech počet studentů opět 
navýší, již se nedostaneme na současnou úroveň. Rapidním poklesem studentů v průběhu 
následujících let UHK  dokonverguje na přibližný počet 6.500 studentů. Situaci lze řešit pouze 
jediným způsobem – adekvátně snížit počty zaměstnanců a zaměstnávat publikující akademické 
pracovníky, zlepšit kvalitu, zvýšit zaměstnanost absolventů, navýšit body v RIV, rozvíjet mobility, 
získávat vědecké granty a odstranit duplicity v chodu univerzity (sloučením pracovišť).  
 
Prof. Hynek ukončil prezentaci a poděkoval za pozornost. 
 
Bod 3. Diskuse k předneseným zprávám 
 
V diskusi zazněly dotazy na: 
 

• označení nového objektu PřF 
• nutnost snižování počtu pracovníků za předpokladu zvyšování bodů v RIV a RUV 
• hodnocení vysokých škol dle různých indikátorů 
• hodnocení kvality, zavádějící srovnávání univerzit a s tím související problémy 

pedagogických fakult 
• plánovaná spolupráce s Univerzitou Pardubice 
• konkrétní opatření z pohledu vědy a podpora či tlak fakult na hodnocení výzkumu a výuky 
• centralizace pracovišť a jejich model financování 
• studentský park před budovou OSV. 

 
 
Bod 4. Různé 
 
Nebyly předloženy žádné body. 
 
 
 
Doc. Tomášková uzavřela diskusi a poděkovala přítomným za účast na zasedání. 
 
 
 
 
 
 
 
V Hradci Králové dne 10. 12. 2014    doc. Ing. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                 předsedkyně AS UHK 
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